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   مجلس یازدهم از همان ابتدا که اعضایش یک  فرد دارای 
سابقه نظامی را به عنوان رئیس انتخاب کردند به  گمانم مسیر را  
اشتباه رفت. در همان زمان  برخی اعلام  کردند که این انتخاب، 
انتخاب درستی نیست و نیروهای نظامی در امور سیاسی  تخصص 
بالایی ندارند، چرا که نظامیان به خاطر تربیت ومنش نظامی به 
محض پذیرش مسئولیت نسبت به مقام بالاتر فرمانبر و نسبت 
به زیر دست فرمانده هستند. بنابراین زیرمجموعه را به چشم 
سرباز خود می بینند. این مدیریت در مجلسی که هر نماینده ای 
به صورت مستقل خود رئیس مجلس است و همان اختیاراتی که 
در قانون اساسی برای رئیس مجلس قائل هستند برای نماینده 
مجلس نیز باید قائلند؛ صحیح نیست. اتفاقاتی که در این مجلس 
افتاده به نظر و به قول آقای نادران این است که مجلس پادگانی 
اداره می شود و این  نوع مدیریت در مجلس جواب نمی دهد و 
انباشتی از گرفتاری ها را ایجاد می کند. به عنوان مثال نمایندگان 
مجلس برای جوانان انقلابی کشور شعار دادند که قصد داریم رای 
و تصمیمات نمایندگان مجلس را شفاف کنیم. وضعیت مالی و 
اموال نمایندگان را شفاف کنیم، اما در نهایت با روش هایی که به 
کار بردند این اتفاق نیفتاد و حتی همین جلسه استعفای آقای 
نادران را هم غیرعلنی کردند. سوال این است چرا این جلسه 
را غیرعلنی کردند؟ مگر مردم نامحرمند؟  احتمالا می دانستند 
حرف هایی که آقای نادران در جلسه استعفا اعلام کند به ضرر  
برخی خواهد بود. از این رو مشاهده کردیم که شفافیت را 
برنتافتند. بنابراین به قولی که به مردم دادند در این مورد هم عمل 
نکردند. درگذشته هم شاهد اعتراضی از سوی آقای نادران بودیم، 
اما زیاد به آن رسیدگی نشد و موضوع اعتراض آقای نادران این 
بود که چرا بودجه بعد از تصویب دست کاری شده است. رئیس 
مجلس فقط می تواند ایرادات نگارشی را برای ارائه اصلاح کند.  
نمی تواند بودجه ای را از جایی بگیرد و به جای دیگر اضافه کند. 
در آن زمان هر مقدار نمایندگان فریاد زدند، به جایی نرسید  یا در 
انتصاب رئیس دیوان محاسبات، فردی را معرفی کردند که اساسا 
شرایط آن را نداشت. هر مقدار نمایندگان  گفتند که این سمت 
نیازمند 20 سال سابقه مدیریت است و نمی توان چنین فردی را 
در این سمت منصوب کرد، در نهایت در روز معرفی بر گذشته ها 
صلوات فرستادند. در قضیه خودروهای شاسی بلند هم همین 
طور چندین خودروی شاسی بلند را به نام دو خانم چوپان در غرب 
کشور خریداری کردند در اختیار  برخی گذاشتند و در مرحله 
بعد به نمایندگان مجلس تحویل دادند و هر مقدار هم برخی از 
نمایندگان فریاد زدند کسی پاسخگو نبود. آقای قالیباف خلبان 
خوبی  است، نیروی نظامی خوبی بود و است اما در شهرداری  
موفقیت چندانی نداشت. مشاهده کردیم که شهرداری تهران 
در زمان مسئولیت ایشان چگونه عمل کرد. جالب تر از همه اینکه 
مشاهده کردیم که بعد از آن اتفاقات ایشان را به عنوان رئیس 
مجلس برگزیدند. مهمتر از همه اینکه مشخص نیست چرا ابا 
دارند که استعفای یک نماینده خودی که زمانی رئیس ستاد 
انتخاباتی آقای قالیباف هم بود را علنی برگزار کنند؟ آقای نادران 
آنقدر بی توجهی به رای و نظر مردم را در مجلس دید که سر و 
صدایش بلند شد و استعفا کرد و باز هم جلسه استعفا را به گونه ای 
طراحی کردند که  دلایل الیاس نادران به گوش مردم نرسید. در 

صورتی که این حق مردم است که علت استعفا را بدانند. 

 هر نماینده یک رئیس است  !
یادداشت

 حاج احمد کریمی اصفهانی 
درگذشت 

حاج احمد کریمی، دبیرکل انجمن اسلامی 
اصناف و بازار کشور و عضو هیات داوری حزب 
موتلفه اسلامی در یکی بیمارستان های تهران 
دعوت حق را لبیک گفت.  محمدعلی امانی 
رئیس هیات داوری حزب موتلفه اسلامی درباره 
مهم ترین ویژگی مرحوم کریمی اصفهانی 
گفت: ایشان بسیار صریح بود و وقتی حقی را 
می دید حتی اگر به ضرر خودش هم بود، از بیان 
آن ابا نمی کرد. امانی ادامه داد: مرحوم کریمی 
اصفهانی سرباز ولایت بود و در عرصه جهاد 
اقتصادی گوش به فرمان رهبری بود تا بتواند 
در راستای تحقق فرمایش های رهبری تلاش 
و خدمت کند. نایب رئیس هیات داوری حزب 
موتلفه اسلامی تصریح کرد: همیشه کمک 
به مستضعفان و محرومان سرلوحه زندگی 
مرحوم کریمی اصفهانی بود و اگر کسی به 
ایشان مراجعه و مشکلی را مطرح می کرد حل 
آن مشکل دغدغه ایشان می شد تا بتواند کاری 

انجام دهد. 

 روابط تهران و ابوظبی 
در مسیر رشد 

سفیر جمهوری اسلامی ایران در امارات 
عربی متحده با وزیر امور خارجه دیدار و رایزنی 
کرد. رضا عامری، سفیر جمهوری اسلامی 
ایران در امارات عربی متحده در این دیدار، 
ضمن ارائه گزارشی از روند رو به رشد روابط 
میان دو کشور، راه های توسعه مناسبات و 
رفع موانع و حل و فصل مشکلات اجرایی را با 
حسین امیرعبداللهیان مورد گفت وگو و تبادل 
نظر قرار داد. وزیر امور خارجه نیز در این دیدار 
با اشاره به اهمیت تقویت روابط راهبردی و 
توسعه مناسبات در راستای سیاست تقویت 
روابط با همسایگان، روابط تهران و ابوظبی را 
در مسیر ارتقا و رشد ارزیابی و ابراز امیدواری 
کرد برخی مسائل اجرایی فی مابین خصوصا در 
ابعاد اقتصادی و تجاری نیز با همکاری مقامات 
و مسئولان دو طرف و در راستای تحقق اراده 
رهبران دو کشور هرچه زودتر حل و فصل شود. 
در این دیدار، آخرین تحولات فلسطین و غزه 

نیز مورد بحث و گفت وگو قرار گرفت. 

سخنگوی قوه قضائیه: 
تحقیقات درباره قتل داریوش 

مهرجویی ادامه دارد
توماج صالحی با قرار وثیقه آزاد است

سخنگوی قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت 
پرونده توماج صالحی اظهار داشت: پرونده 
فرد مورد نظر براساس گزارش ضابطین خاص 
در دادسرای عمومی و انقلاب اصفهان مطرح 
رسیدگی واقع شد. بر اساس اتهامات مصرحه 
در این پرونده، تحقیقات کامل صورت پذیرفته 
و پس از تحقیقات تفهیم اتهامات به عمل آمده و 
پس از تفهیم اتهامات قرارهای قانونی در خصوص 
فرد مورد نظر صادر شده است. مسعود ستایشی 
گفت: پس از این و صدور دو قرار قانونی و متناسب 
با بزه ارتکابی و اتهامات مطروحه، پرونده به دادگاه 
صالحه ارسال و در محکمه صالح با صرف وقت 
موسع اتهامات او مورد رسیدگی واقع شد و دادگاه 
در خصوص متهم رای را صادر کرد. متعاقبا در 
اجرای حقوقی که مقررات دادرسی ما از جمله 
قانون آیین دادرسی کیفری برای متهمان قائل 
است، متهم از حق قانونی خود به عنوان »اعتراض 
به تصمیم دادگاه بدوی« استفاده می کند و 
»فرجام خواهی« او صورت می پذیرد. وی افزود: 
دادگاه در مقام توجه به تصمیم مرجع بالاتر با 
رعایت مقررات 2۴2 آیین دادرسی کیفری یکی 
از قرارهای شدید که قرار بازداشت موقت »فک« 
می کند و تبدیل به »قرار وثیقه« می شود و متهم 
وثیقه را تودیع می کند و آزاد می شود. پرونده 
در جریان رسیدگی است. ستایشی اظهار کرد: 
نظر مرجع بالاتر این بوده که نسبت به برخی از 
اتهامات باید دادگاه تصمیم دیگری اتخاذ کند. 
ان شاءا... در آینده این پرونده رسیدگی خواهد 
شد و مطابق مقررات اطلاع رسانی می کنیم. 
سخنگوی قوه قضائیه درباره آخرین وضعیت 
 پرونده قتل داریوش مهرجویی و وحیده محمدی

 فر گفت: در این زمینه رئیس کل دادگستری 
استان البرز زحمت کشیدند در دو و سه مرحله 
اطلاع رسانی کردند. من در جلساتی که بوده 
تا آنجا که امکان اطلاع رسانی داشته مطالب 
را گفتم. پرونده جنایی و کیفری و در مرحله 
دادسراست و باید تمام ابعاد و زوایای پرونده در 
اطلاع رسانی مورد توجه قرار گیرد. در خصوص 
پرونده مرحوم داریوش مهرجویی و همسرشان 
تا الان ۴ نفر متهم که حاضر در صحنه قتل بودند 
و به اعمال ارتکابی اقرار داشتند. علاوه بر این 
اقراری که متهمان داشتند امارات دیگری هست 
که در پرونده وجود دارد و بر موضوع و ارتکاب 
قتل دلالت دارد. ستایشی ادامه داد: یکی ازموارد 
و نکاتی که مطمح نظر بازپرس و دادستان ما در 
شهرستان فردیس واقع شده این است که آلت 
قتاله خون آلود و اموال مسروقه ای در محله 
اختفای متهمان بوده است؛ مثل طلایی که 
کشف شده و به تایید دخترشان رسیده و در 
محل اختفای متهمان بوده است. خونی در 
محل ارتکاب جرم کشف شده و این خون در 
صحنه قتل با خون یکی از متهمان انطباق دارد. 
گوشی مقتولین از منزل یکی از متهمان کشف 

شده است. 

محمدرضا خباز
استاندار سابق سمنان 

خبــــر
محمد باقر قالیباف:  

 حقوق بازنشستگان ۹۰ درصد 
حقوق شاغلان می شود

نمایندگان مجلس در جلسه علنی نوبت عصر روز گذشته و در 
ادامه بررسی مواد ارجاعی، بند الحاقی 2 ماده ۴۱ لایحه برنامه 
هفتم را بررسی کردند. در جریان بررسی این بند محمدباقر 
قالیباف رئیس مجلس اجازه طرح آن را نداد و توضیح داد: این 
بند قابل طرح نیست چون قانون تحریم ها اجازه این کار را به 
ما نمی دهد و هیچ هواپیمای خارجی در داخل کشور بیش از 
۶0 ساعت نمی تواند باقی بماند. بعد شما می خواهید آنها را 
در خطوط داخلی بیاورید که پرواز کنند؛ این اصلا غیرممکن 
است. هیچ شرکت خارجی به خاطر تحریم نمی آید. در این بند 
آمده بود: »به منظور کمک به توسعه و فراهم نمودن دسترسی 
بهتر به حمل ونقل هوایی، به دولت اجازه داده می شود با رعایت 
ملاحظات امنیتی و با حفظ رقابت پذیری و حداقل سهم 
شرکت های هوایی داخلی از بازار به میزان مجموع تعداد مسافر 
هوایی جابجا شده در پروازهای داخلی در سال، ۱۴02 با أخذ 
عوارض نسبت به اعطای اجازه پرواز به شرکت های هواپیمایی 
خارجی در مسیرهای داخلی از طریق مشارکت با شرکت های 
هواپیمایی داخلی تحت نظارت سازمان هواپیمایی کشوری، تا 
حداکثر ۵0 درصد از مازاد تقاضای محاسبه شده حمل ونقل 
هوایی کشور در هر سال به گونه ای که سهم شرکت های هوایی 
خارجی بیشتر از ۳0 درصد از کل بازار نگردد، اقدام نماید. 
منابع حاصل از عوارض دریافتی پس از واریز به حساب صندوق 
توسعه حمل ونقل، صرف توسعه و نوسازی ناوگان هوایی داخلی 
می شود. دستورالعمل این بند شامل تعیین نرخ عوارض و نحوه 
تأمین ایمنی پرواز با پیشنهاد سازمان هواپیمایی به تصویب 
شورای عالی هواپیمایی می رسد.«  همچنین محمدباقر قالیباف 
در جلسه علنی روز گذشته مجلس شورای اسلامی در جریان 
بررسی بندی مربوط به متناسب سازی حقوق بازنشستگان 
اظهار کرد: این موضوع بین دولت و مجلس شورای اسلامی 
و شخص بنده و سازمان برنامه و بودجه قطعی شده است که 
حقوق بازنشستگان ۹0 درصد حقوق شاغلان باشد. وی اضافه 
کرد: خواهش دوستان در دولت این بود که این کار در طول 
پنج سال اجرایی شود و اولویت در سال اول بیشتر برای افراد 
ضعیف تر باشد؛ من در جلسه کمیسیون تلفیق هم صحبت کردم 
اما به هرحال دوستان در تلفیق تصویب کردند که این موضوع 
در طول سه سال اجرایی شود؛ در اینجا اختلاف نظر وجود 
دارد. قالیباف با اشاره به صحبت های منظور، رئیس سازمان 
برنامه و بودجه که گفت این بند از لایحه دوباره به کمیسیون 
تلفیق ارجاع شود، اظهار کرد: با توجه به این که این بند قبلا به 
کمیسیون تلفیق ارجاع شده است مجدد ارجاع نخواهد شد ان 
شاءالله موضوع در تدوین آیین نامه توسط دولت اصلاح می شود.

رئیس  دولت سیزدهم گفت: 
آمریکا و رژیم صهیونیستی باید 
بدانند که نمی توانند در برابر اراده 
ملت ها بایستند و در نظم عادلانه 
و  اشغالگری  بین المللی  جدید 
نسل کشی جایی نخواهد داشت. 
سید ابراهیم رئیسی، رئیس دولت 
سیزدهم در نشست فوق العاده 
اعضای بریکس در حمایت از مردم 
صهیونیستی  رژیم  گفت:  غزه، 
که به انواع بمب های شیمیایی 
و کشتار جمعی بمب های اتمی 
مجهز است قطعاً تهدیدی علیه 
صلح و امنیت منطقه و بین المللی 
است. رئیسی در ادامه خطاب به 
روسای دولت های عضو بریکس، 
افزود: بدتر از هر چیزی حمایت 
همه جانبه آمریکا و غرب از نسل 
کشی و کودک کشی فلسطینیان 
است تاکنون بیش از ۱۴ هزار نفر 
از مردم غزه و ۵۵00 نفر از کودکان 
مظلوم به خاک و خون کشیده 
شده اند. وی افزود: چه ظلمی از این 
بالاتر که آمریکا، انگلیس، آلمان و 
فرانسه به عنوان قدرت های غربی 
روزانه به اسرائیل انواع تسلیحات و 
بمب ها را ارسال و همزمان با آتش 
رئیسی  بس مخالفت می کنند. 
که در نشست فوق العاده اعضای 
بریکس در حمایت از مردم غزه 
سخن می گفت، تاکید کرد: آمریکا 
در کنار اسرائیل همه مسیرهای 
کمک به مردم غزه را بسته و 
شورای امنیت سازمان ملل را 
فلج کرده است. غزه نماد سقوط 
اخلاقی غرب است در عین حال 
غزه آزمون بزرگ اراده دولت های 
مستقل برای بنیانگذاری یک نظام 
بین المللی مبتنی بر انسانیت و 
عدالت است. وی ادامه داد: امروز، 
روز برخاستن قدرت های جهانی 
به نفع ارزش های است که ما را 
متحد ساخته است، امروز روز نقش 
آفرینی بریکس است. بی گمان، 
سوخت ماشین جنگی و پشتیبانی 
همه جانبه این ستمگری را آمریکا 
تامین می کند. آمریکا سازمان های 
بین المللی را بی خاصیت و بی  
هویت کرده است. رئیسی، یادآور 
شد: جمهوری اسلامی ایران از 
همه اعضای بریکس و دولت های 
مستقل جهان می خواهد که برای 
حفظ انسانیت و برپایی عدالت و 

مبارزه با تبعیض نژادی در جهان 
به پا خیزند و از تمام توان سیاسی 
و اقتصادی خود برای فشار بر 
حامیان  و  صهیونیستی  رژیم 
غربی اش استفاده کنند. وی در 
ادامه خطاب به اعضای بریکس، 
تصریح کرد: آمریکا و کشورهای 
غربی که مخالف آتش بس در غزه 
هستند دیگر اعتباری نزد مردم 
جهان ندارند امروز کشورهای عضو 
بریکس مسئولیت تاریخی دارند 
تا اثبات کنند ارزش های انسانی 
را نمی توان قربانی منافع سیاسی 
کرد. رئیس جمهور در ادامه به بیان 
چند پیشنهاد به اعضای بریکس 
به شرح زیر پرداخت:-۱ با توجه 
به ناتوانی شورای امنیت سازمان 
ملل در اجرای ماموریت خود برای 
ایجاد صلح و امنیت و کارشکنی 
آمریکا برای صدور قطعنامه الزام 
آور جهت آتش بس، لازم است 
در  بریکس  عضو  کشورهای 
چهارچوب مکانیزم اتحاد برای 
صلح، بانی قطعنامه الزام آور در 
مجمع عمومی سازمان ملل علیه 
رژیم صهیونیستی و با هدف توقف 
جنایات علیه مردم غزه شوند.-2 
حملات مستمر رژیم صهیونیستی 
به بیمارستان ها و مراکز درمانی 
و  زنان  کشتار  مذهبی  اماکن 
کودکان، پزشکان، پرستاران و 
خبرنگاران در غزه، همگی اقدام 
تروریستی هستند و لازم است 
آن رژیم جعلی به عنوان رژیم 
تروریستی و ارتش آن به عنوان 
یک سازمان تروریستی شناسایی 
شوند. -۳ جمهوری اسلامی ایران 
از اقدام برخی دولت ها در ارجاع 
جنایات اسرائیل غاصب در غزه به 
دیوان کیفری بین المللی حمایت 
می کند و اعتقاد دارد که علاوه 
بر اسرائیل، آمریکا نیز باید در 
دادگاه های بین المللی به جرم 

جنایت علیه بشریت، نسل کشی و 
کودک کشی محاکمه و به سرعت 

مجازات شود. 
 حوزه و دانشگاه اتاق فکر 

دولت است 
در  رئیس جمهور  همچنین 
آئین اختتامیه کنگره بین المللی 
از  تقدیر  با  طباطبایی،  علامه 
این  برگزاری  دست اندرکاران 
اینکه روز  بر  تأکید  و  همایش 
فلسفه را باید در طول سال و در 
پژوهشی  و  علمی  مراکز  تمام 
دنبال کرد، گفت: نقش فلسفه 
در تعالی و پیشرفت جوامع و 
گسترش عقلانیت و خداباوری و 
لایه های تمدنی بشر بسیار مهم و 
ضروری است. سید ابراهیم رئیسی، 
با بیان اینکه باید به تمام لایه های 
هستی،  انسان،  از  اهم  فلسفه 
اجتماعی،  علم  اخلاق،  فلسفه 
هنر و معماری به ویژه فلسفه های 
مضاف توجه کرد، افزود: علامه 
طباطبایی احیاگر معارف الهی 
در دوران معاصر است، فیلسوف، 
مفسر، متکلم، محدث، ریاضی 
دان و به معنای واقعی کلمه عالم 
واصلی است که به خود رسیده و 
در جایگاهی از قله قرار دارد که 
نمی گوید بروید می گوید بیایید، 
یعنی سیاقت ندارد بلکه قیادت 
علامه  رئیس جمهور،  دارد. 
طباطبایی را عالم واصل به صفات 
برجسته انسانی در مقام قرآنی 
برشمرد عالمی که در نگاه به 
هستی و انسان و همه آنچه که 
امروز مورد بحث است، نگاهی 
کاملا توحیدی داشت. رئیسی با 
بیان اینکه علامه در مواجهه فلسفه 
الهی و فلسفه غربی اصول فلسفه و 
روش رئالیسم رادر چهارده مقاله 
به چالش کشید، خاطرنشان کرد: 
علامه در تعریف از انسان، نطق 
را فصل الفصول انسان نمی داند 

و تعریف او از انسان آن است که 
الانسان حی متأله، که انسان حیات 
خدایی باید داشته باشد. وی به 
بعد تفسیر قرآن به قرآن علامه 
طباطبایی اشاره و اظهارکرد: ندای 
علم القرآن و بعد خلق الانسان در 
آیات شریفه نشان دهنده دو خلقی 
بودن انسان است و تجلی جسمی 
و جانی آن است. وی در ادامه با 
علوم  پژوهش های  اینکه  بیان 
انسانی ما باید از یک خودباوری 
برخوردار باشد، عنوان کرد: علامه 
در عمل این رویه را به اثبات رساند 
و انسان های وارسته ای را تربیت 
همچنین  رئیس جمهور  کرد. 
خاطرنشان کرد: باید به برکت 
روح بلند بزرگانی چون علامه 
خودباوری که در علوم مهندسی 
و پزشکی داریم را در علوم انسانی 
نیز ایجاد نموده، با نقش آفرینی 
بایسته اندیشمندان و پژوهشگران 
حوزه و دانشگاه سهم خود را در 
علوم انسانی جهانی ارتقا دهیم. 
وی ایران اسلامی را مهد فلسفه 
و علوم عقلی در جهان دانست و 
اظهار کرد: باید نقش نگاه های بلند 
را در تمدن سازی و جامعه سازی 
قرآنی که از نقش بسیار ارزشمندی 
برخوردار است، مورد توجه قرار 
دهیم. رئیسی با تأکید بر اینکه 
حوزه و دانشگاه اتاق فکر دولت و 
مجموعه دست اندرکاران است، 
افزود: در این مجموعه اندیشه ورز 
شدیدا نیازمند نوآوری و ابتکارات 
و خلاقیت ها در تمام حوزه ها از 
جمله حوزه علوم انسانی هستیم. 
وی خاطرنشان کرد: دانشگاه ها 
باید در تمام عرصه ها در کنار 
تجلی کار و تلاش با بهره گیری 
از فناوری های روز حضور پررنگی 
داشته باشند. رئیسی با اشاره به 
مسائل کشور و نوع سوالات و 
آحاد  میان  در  مطرح  شبهات 
ملت، تصریح کرد: باید در حوزه 
دانش افزایی و معرفت افزایی و 
بهره گیری از فضای ارتباطی و 
بهره گیری از بسترهای دیجیتال 
بیش از پیش نقش آفرینی نماییم، 
پاسخ های روشن و دقیقی برای 
سوالات و شبهات نسل جوان 
امروزی ارائه نماییم، باید به دست 
شما فرهیختگان حوزه و دانشگاه 

این شبهات مرتفع شود. 

رئیس جمهور: 

آمریکا و اسرائیل بدانند نمی توانند در برابر اراده ملت ها بایستند
   حوزه و دانشگاه اتاق فکر دولت است

 تایید صلاحیت نشوم،
طبابتم را می کنم

 نماینده تبریز در مجلس گفت: 
هنوز جوابی از طرف هیات های 
اجرایی به اعتراض من داده نشده 
است. ما اعتراض مان را داده ایم 
می کنند  تایید  آمد  خوش شان 
خوش شان نیامد تایید نمی کنند 
در هر دو حالت خوشحال می شوم. 
مسعود پزشکیان افزود: معتقدم 
خدا و مردم باید آدم را تایید کند 
برای من تایید یا رد اینها مهم 
هرچه  کرد:  تاکید  وی  نیست. 
مهم  بکنند  می خواهد  دلشان 
نیست. من از نظر اعتقادی به صحنه 
آمدم که مردم را پای صندوق 
بیاورم. اگر هم تاییدم نکنند طبابتم 
را می کنم. در پست هایی که بودم 
پیدا کنند ببیند رانت گرفتیم یا 
رانت دادیم. کل خلافی که از من 
پیدا کردند راه رفتنم در مجلس 
بود و نتوانستند چیز دیگری از من 

پیدا کنند. 

آرمان ملی نه نمایندگان به استعفای نادران را بررسی می کند

نه به استعفا؛ نه به مدیریت قالیباف است؟

محور مقاومت ساکت 
نخواهند نشست

 هشدار جدی 
فرمانده ارتش 

 رئیس ستاد کل نیروهای مسلح 
گفت: دشمنان بدانند که جوانان 
کشورهای اسلامی و محور مقاومت 
اجازه  و  نخواهند نشست  ساکت 
نخواهند داد نهادی از استکبار باقی 
بماند. سرلشکر محمد باقری با بیان 
اینکه همه ما در نیروهای مسلح و 
همه جوان هایی که وارد نیروهای 
مسلح می شوند، شهید حاج قاسم 
سلیمانی را یک الگو و اسوه برای 
خود می بینند که باید در مسیر او 
گام بردارند و تلاش کنند که مانند 
او بشوند، ادامه داد: شهید سلیمانی 
نه تنها برای جوانان و مردم ایرآنکه 
برای همه آزدی خواهان جهان اسوه 
و الگوی بزرگی خواهد بود. سرلشکر 
باقری با اشاره به اینکه دشمنان 
سلیمانی  شهید  خون  که  بدانند 
کرد:  بیان  می جوشد،  همچنان 
دشمنان بدانند که جوانان کشورهای 
اسلامی و محور مقاومت ساکت 
نخواهند نشست و اجازه نخواهند داد 

نهادی از استکبار باقی بماند. 

 فرمانده کل ارتش ایران اعلام 
کرد که دشمنان ما با توجه به 
همین اطلاعات ناقصی که از توان 
ایران دارند به این باور رسیده اند 
که نباید با کشور وارد تقابل نظامی 
شوند. مقابله نظامی با ما قطعاً برای 
آنها شکست جبران ناپذیری به 
دنبال خواهد داشت. امیر سرلشکر 
سیدعبدالرحیم موسوی با بیان 
اینکه امروز بالگردهای ما می توانند 
حتی از فواصل دور هم اهداف خود 
را مورد اصابت قرار دهند گفت: 
چیزی که قدرت هوانیروز ما را 
فراتر از این برده، قدرت نیروی 
انسانی هوانیروز است؛ توان، انگیزه، 
ایمان، تخصص، مهارت و شجاعت 
کارکنان هوانیروز، اعم از خلبان، 
کارکنان فنی و پشتیبانی برای 
همه نیروهای مسلح یک نقطه 
اتکای قوی در رزم احتمالی آینده 
است. آمادگی کنونی هوانیروز 
ارتش بی سابقه است و تاکنون این 
تعداد بالگردهای آماده با این میزان 
تجهیزات و تسلیحات نصب شده بر 

روی آن را نداشته ایم. 

آرمان ملی – احسان اسقایی: اصولگرایان 
از »پایداری« ها گرفته تا »شانا« و »شریان« 
پشت شفاف سازی  سنگر می گیرند  اما در 
مواقع حساس گویی اعتقادی به شعار شفافیت 
ندارند. نمونه بارزش هم همین بررسی استعفای 
نادران، نماینده مجلس شورای اسلامی است که 
در اعتراض به عملکرد قالیباف ابتدا در مجلس 
تحصن کرد و در نهایت با وعده  برای بررسی 
استعفایش به تحصن پایان داد و در نهایت در 
جلسه روز گذشته مجلس به صورت غیر علنی 
استعفای او مورد بررسی قرار گرفت و  یکباره 
در پایان جلسه مجلس محمدباقر قالیباف 
اعلام کرد که ۹0 درصد نمایندگان با استعفای 
آقای نادران مخالفند. از این رو استعفای او مورد 

پذیرش قرار نخواهد گرفت.
 کدام شفافیت؟ 

 واقعیت آن است که برخی از نمایندگان 
مجلس به رغم اینکه در عمل قالیباف را به 
عنوان نماینده مجلس بر کرسی ریاست مجلس 
نشانده اند اما از عملکرد او در مجلس ناراضی اند.  
هر از گاهی هم شنیده می شود زمانی که 
قصد  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان 
استیضاح یکی از وزرا را دارند عملا بررسی آن 
از سوی هیات رئیسه مجلس به صورت روزانه و 
احتمالا با هماهنگی با رئیس مجلس به تاخیر 
می افتد و حتی برخی مواقع این تاخیر افتادن ها 
به نفع وزیری است که احتمالا استیضاح خواهد 
شد چرا که او زمان می خرد و عملا می تواند 
برخی از نمایندگان پیگیر را مجاب به پس 
گرفتن امضا خود کرده تا استیضاح از دستور 
کار هیات رئیسه مجلس خارج شود. چنین 
اتفاقاتی همواره در این مجلس و البته برخی 
دیگر مجالس افتاده است که نشان می دهد 
فعلا شفافیت شعاری بیش نیست و برخی 
اصولگرایان هم همواره بر این شعار دست 
می آویزند تا رای بخشی از جامعه را به خود 
جلب کنند. غیرعلنی شدن  بررسی استعفای 
نادران این سوال را در ذهن مردم به وجود 

آورده است که اساسا چرا کوچکترین اقدام که 
احتمال حاشیه  سازی در آن وجود دارد از سوی 
مجلس شورای اسلامی به صورت غیرعلنی 
مورد بررسی قرار می گیرد.؟ عباس عبدی، 
فعال سیاسی اصلاح طلب با غیر میمون خواندن 
این اقدام از سوی مجلس به زعامت قالیباف در 
شبکه اجتماعی ایکس نوشت: »وقتی بررسی 
استعفای نماینده هم محرمانه و غیرعلنی شود، 
دیگرکدام داده مفیدی می تواند در اختیار افکار 
عمومی قرارگیرد؟« چنین اقداماتی از سوی 
مجلس کنونی که خود را داعیه دار شفافیت 
می داند؛ این سوال را در ذهن مردم به وجود 
می آورد  که مگر مردم نامحرم هستند که نباید 
در جریان بررسی یک استعفای ساده و حواشی 
آن قرار نگیرند. البته مشخص است که چرا 
محمدباقر قالیباف و  برخی نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی با علنی شدن  برخی جلسه های 
مجلس مخالف است. واقعیت آن است که این 
مجلس دستاورد محسوسی برای مردم نداشته 
است و اگر مذاکرات مجلس خصوصا در جلسه 
استیضاح یک  نماینده شناخته شده پشت 
درب های بسته صورت نگیرد؛ قطعا مردم در 
جریان اختلافات  در مجلس و نوع مدیریت 
قالیباف  قرارخواهند گرفت و این مورد اساسا 

به نفع اصولگرایان نیست.
 آنچه از جلسه غیرعلنی، علنی شد

 تلاش های زیادی صورت گرفت تا درجریان 
بررسی استعفای الیاس نادران اختلافات او با 
قالیباف علنی نشود اما احتمالا بعدها اخباری 
از جلسه غیرعلنی به بیرون درز خواهد کرد. 
جماران در این ارتباط نوشت: »سید مجتبی 
محفوظی، نماینده آبادان در خصوص جلسه 
غیرعلنی استعفای الیاس نادران گفت: نادران 
نسبت به عملکرد هیات رئیسه یکسری مطالبی 
را داشتند و از یک سال قبل استعفا داده بودند. 
امروز پس از کش و قوس های اداری موعد 
استعفای ایشان فرارسید و مجلس رای به 
جلسه غیرعلنی داد و جلسه تشکیل شد و به 

نادران نیم ساعت زمان داده شد تا صحبت 
کند، وی از نقاط قوت مجلس و نیز ایراداتی 
نسبت به اداره مجلس داشتند و در ادامه ۵ نفر 
از نمایندگان طی ۶ دقیقه صحبت کردند اما 
پس از پایان رای گیری الیاس نادران با بیش از 
۹0 درصد رای مخالف روبه رو شد و همچنان 
به وظایف نمایندگان خود تا تاریخ ۱۴0۳/۳/۷ 
ادامه خواهد داد. محفوظی در پاسخ به این 
سوال که آیا باز هم باید شاهد تحصن نادران 
خواهیم بود، گفت: نه دیگر شاهد تحصن 
نادران نخواهیم بود. همچنین محمدرضا 
میرتاج الدینی در گفت و گو با  ایرنا به برخی از 
دغدغه های نادران در جلسه استعفای وی اشاره 
کرد و گفت: موضوع چگونگی اجرای آیین نامه 
داخلی مجلس، مسائل اقتصادی کشور، شیوه 
اداره صحن مجلس و ظرفیتی که مجلس برای 
اثرگذاری بر جامعه دارد، از جمله مسائلی بود 
که آقای نادران درباره آن سخن گفت که رئیس 
مجلس برای جلوگیری از گرفته شدن وقت 
مجلس از پاسخ به این  مسائل خودداری کرد. 
وی خاطرنشان کرد: در نهایت برای جلوگیری 
از شکاف بین جریان های انقلاب، نادران با 
حضور در جایگاه هیات رییسه و روبوسی با 

قالیباف، حواشی را به پایان برد.
 نه با استعفای  هشداری برای قالیباف

به نظر می رسد رای مثبت مجلس به باقی 
ماندن الیاس نادران، نماینده پیشکسوت 
مجلس شورای اسلامی نشان دهنده نگاه  
انتقادی مجلس به نوع مدیریت قالیباف در 
مجلس است. چرا که کمتر کسی مانند  الیاس 
نادران برابر قالیباف قدعلم کرده است. البته 
گاهی میرسلیم که خود از نمایندگان شناخته 
شده است و یا لارگانی دیگر نماینده مجلس نیز 
قالیباف را به خاطر مدیریت مجلس مورد انتقاد 
قرار داده اند اما هیچ فردی مانند نادران در برابر 
او نایستاده است. لذا رای به باقی ماندن نادران 
در مجلس نوعی نه مدنی به عملکرد قالیباف در 

مدیریت مجلس است. 


